
Агенција за спречавање корупције 
11000 Београд 
Царице Милице 1 
  
Предмет: утврђивање могуће повреде Закона о спречавању корупције и 
Закона о финансирању политичких активности 
  
  
Поштовани, 
  
Обраћамо се за случај да Агенција за спречавање корупције није већ покренула 
поступак по службеној дужности на основу одредаба члана 78. ст. 1. Закона о 
спречавању корупције, односно члана 37. ст. 1 Закона о финансирању 
политичких активности, имајући у виду да је реч о повреди закона која се 
догодила пре седам дана. 
  
На емисији у оквиру јутарњег програма РТВ Пинк, почев од 10.00 часова, 
емитован је интервју са гостом који је најављен као „председник Србије, 
Александар Вучић“ (јавна функција). Снимак емисије не поседујемо, али га 
можете прибавити од Регулаторног тела за електронске медије или пружаоца 
медијске услуге. 
  
Делови овог интервјуа су објављени у бројним медијима, а овде су цитирани 
према веб-сајту Вечерњих новости: 
  
- Добиће центар за водене спортове, стадион, нови сајам, безброј квадрата 
новог стамбеног простора, за лекаре, припаднике снага безбедности. Добићете 
пут од Бачког брека, Кикинде, Црње. Да подигнемо Србобран, Бечеј, Врбас, 
Кулу и Сомбор. То је истворемено изградња ауто-пута до Мердара, да сваки 
део Србије подигнемо. Под ЕКСПОМ  подразумевамо ауто-пут до Младеновца 
до Бора. Много тога нас чека, све то подводимо под ЕКСО, да би достигли 1400 
евра плату, 650 евра пензију, а да нам стопа јавног дуга не пређе 50 посто. 
Људи знају да када кажем да је то реално, да је то истина. Никада нисмо 
лагали грађане, понекад можда закасните месец, три или шест, то је живот. На 
крају то урадите - каже председник Србије. 
  
https://www.novosti.rs/c/vesti/politika/1368726/vucic-ekspu-ljudi-znaju-kada-kazem-
realno-istina 
  
Коментар: изношење информација које нису раније објављене (да ће ауто пут 
од Младеновца до Бора бити подведен под ЕКСПО). 
  
Вучићу је прво водитељка Јована Јеремић показала снимак на ком Манојловић 
даје ту изјаву, а Вучић је рекао да мисли да је људима јасно зашто је Рокфелер 
давао Манојловићу новац. 
- Он (Саво Манојловић) је празњикав. Једини његов програм је увек "Вучића у 
затвор", а Дачић ако нам затреба некад успут. Нама је он важан партнер . Није 
затвор и убиство најгоре што човеку може да се догоди. Најгоре је кад радите 
против своје државе. Причали су да финансирамо Блера и Шредера, кажемо 
им да лажу, баш их брига, настављају са тим. Њима је Рокфелер давао паре и 
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немају објашњења што је то радио. Добро је да људи виде њихове антисрпске 
ставове, да их није брига за резолуцију и за Косово и Метохију - рекао је Вучић. 
  
https://www.novosti.rs/c/vesti/politika/1368713/vucicu-pustili-manojlovicev-snimak-
praznjikav 
  
Коментар: Негативно коментарисање кандидата противничког политичког 
субјекта. 
  
- Локални избори ће бити тешки за листу која носи моје име. Ујединиће се 
многи партикуларни, политички, криминални интереси. Имате две листе у 
Новом Саду иза које стоји криминални лоби, раде зарад својих криминалних 
интереса, занимљива су њихова имена. 
  
https://www.novosti.rs/c/vesti/politika/1368718/iza-dve-liste-novom-sadu-stoji-
kriminalni-lobi-vucic-rade-zarad-svojih-kriminalnih-interesa 
  
Коментар: Негативно коментарисање противничких политичких субјеката. 
  
- Веома сам био изненађен његовом неодговороношћу после локалних избора. 
За мене је једна његова реченица занимљива - "Биће пата карте, не зна се ко 
пије ко плаћа". 
  
https://www.novosti.rs/c/vesti/politika/1368719/vucic-nestorovicu-veoma-sam-bio-
iznenadjen-njegovom-neodgovoronoscu-posle-lokalnih-izbora 
  
Коментар: Негативно коментарисање противничких политичких субјеката. 
  
ПРЕДСЕДНИК Србије Александар Вучић изјавио је, говорећи о Сави 
Манојловићу, да се зна ко кога финансира. 
  
- Имате организацију у Чачку која се финансира да би победили СНС. Нешто 
стиже од Немачке, нешто од Рокфелера, са свих страна. Људи мисле да је то 
питање само локалних избора. Сигуран сам да то људи препознају. Ми смо 
направили шири фронт, ту је Ивица Дачић, Милица Ђурђевић, задовољан сам 
по том питању. Показали смо озбиљност и одговорност, а они у својим 
сукобима, неспособношћу показују неодговорност и неозбиљност. Све њих баш 
брига ко са ким иде. Кад кажу да Београду није потребан метро, већ подземне 
гараже... Ми градимо и једно и друго. Ту нема идеологије, да је неко водио 
рачуна о држави, не бисмо имали ове изборе сад - рекао је Вучић за ТВ Пинк. 
  
https://www.novosti.rs/c/vesti/politika/1368712/vucic-manojlovicu-zna-finansira 
  
ПРЕДСЕДНИК Србије Александар Жучић изјавио да је Ниш на одличном 
пути и да се никада боље није развијао. 
  
У Нишу имамо потпуно нову листу, све су нови људи. У Новом Саду градимо 
три моста, никада више у историју. А шта ћете ви да радите, да рушите оно што 
смо ми направили? Ићи ћу у Ниш последњих дана изборне кампање, рећу 
Нишлијама оно што мислим, а они нек изаберу, немам никакав проблем. 
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Мислим да је Ниш на одличном путу, никада се није у својој историји брже и 
боље развијао. 
  
https://www.novosti.rs/c/vesti/politika/1368707/sta-cete-radite-rusite-ono-sto-smo-
napravili-vucic-projektima-nisu-razvoju-tog-grada 
  
Коментар: промоција политичког субјекта 
  
ПРЕДСЕДНИК Србије Александар Вучић изјавио је, говорећи о изборима, 
да је увек спреман да честита онима који победе. 
  
- Просечна плата 2012. у Нишу била је 316, сада је 150 одсто већа, у Београду 
120 посто. Брже је расла плата у Нишу, него у Београду и Новом Саду. Неће 
људи да вам кажу да је у Нишу било много незапослених. Тешко бих поднео да 
не победимо у Нишу, јер сам провео више у Нишу, него сви председници и 
премијери заједно од 1945. године. Десет фабрика и инвестиција личн осам 
учествовао у доношењу. Сада се гради Палфингер, сада Аристон. Пре тога од 
Џонсон електрика, Леонија, многих других. Што не кажете народу да је Ниш 
добио ауто-пут до бугарске границе, урадили смо Грделичку клисуру целу, сада 
се гради пруга Ниш-Димитровград 120 километара на час. Градимо и ауто-пут 
кроз Топлицу пуног профила, опет због Ниша. Нигде се не гради као у Нишу, 
погледајте гасне-интерконекторе, аеродром...  - казао је Вучић за ТВ Пинк. 
  
https://www.novosti.rs/c/vesti/politika/1368704/vucic-vise-sam-uradio-nis-nego-svi-
predsednici-premijeri-zajedno-1945-godine 
  
Коментар: Део изјаве се односи на политичког субјекта („тешко бих поднео да 
не победимо“), што се повезује у изјави са јавним улагањима, приватним 
улагањима и посетама Нишу које је функционер обавио у својству премијера 
или председника. 
  
ПРЕДСЕДНИК Србије Александар Вучић објавио је видео у коме је 
објаснио шта значи победа на изборима и због чега је она важна. 
  
- Ово сам рекао у сали две стотине метара одавде, када сам имао 10 година. У 
међувремену сам одрастао и, логично, сазрео. Победа није награда сама по 
себи, она је тек почетак посла, само нам даје прилику да радимо за народ. 
Бољи пут или нови мост, значи да ће сутра пензије и плате бити веће, а живот 
лакши и бољи. То је оно због чега се боримо. Ови избори нису борба за победу 
и трофеј, већ за прилику да служимо људима. Победићемо, само ако људи 
сутра буду живели још боље и срећније  - рекао је Вучић. 
  
https://www.novosti.rs/c/vesti/politika/1368604/jaka-poruka-vucica-ovi-izbori-nisu-
borba-pobedu-trofej-vec-priliku-sluzimo-ljudima-video 
  
Коментар: подршка политичком субјекту. 
  
  
ПРЕДСЕДНИК Србије у јутарњем програму на ТВ Пинк говорио је о 
предстојећим београдским изборима. 
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FOTO TANJUG/ NEMANJA JOVANOVIĆ 
- Опозицији је важан Београд да се дочепају пара. Њихове идеје су само да 
руше. Они немају идеје да граде. Обећали су да ће изградити метро... Мислим 
да људи довољно добро знају, да Београђани разумеју. 
- Нека људи процене. Много проблема имамо... Никада неће рећи шта смо 
урадили, никада ништа неће признати, нити рећи, увек је лако критиковати и 
рећи да сте неку тему измислили. Да сам се бавио више локалним изборима не 
би имали шансу да ишта ураде. Пет дана сада имам у Њујорку, пет дана ћу 
бити апсолудно посвећен томе. Идемо данас и за Нови Сад, тамо имамо скуп. 
Оно што је историјско то је да се никада снажније нисмо супротставили 
великим силама - каже Вучић. 
  
  
https://www.novosti.rs/c/vesti/politika/1368728/njima-beograd-vazan-docepali-para-
vucic-opoziciji-oni-nemaju-ideje-grade-vec-samo-ruse 
  
Коментар: негативни коментар о политичким субјектима 
  
У поступку контроле би требало утврдити у ком својству је Александар Вучић 
гостовао у емисији, то јест да ли је позван у емисију у својству председника 
Републике или у својству носиоца изборне листе на локалним изборима који се 
одржавају у више градова и општина Србије 2. јуна. У том смислу, информације 
се могу прибавити од државног органа у којем функционер врши јавну 
функцију, од политичког субјекта чији је члан (и носилац изборне листе) или 
непосредно од оснивача ТВ Пинк. 
  
У оба случаја, повређене су одредбе члана 50. ст. 4. јер је јавни функционер 
пропустио да недвосмислено предочи јавности да ли износи ставове државног 
органа или политичког субјекта са којим је повезан, што је изазвало очигледне 
штетне последице (његове изјаве које се односе на изборе и изборне 
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противнике приписане су државном органу и тиме створен утисак код бирача 
да је подршка изборној листи подршка државном органу. 
  
У случају да је реч о гостовању јавног функционера, повређене су и одредбе 
члана 50. ст. 2 и члана 50. ст. 5, а у појединим сегментима и  члана 40. Закона 
о спречавању корупције. 
  
У случају да се утврди да је постојала повреда наведених одредаба Закона о 
спречавању корупције, постојала би и повреда Закона о финансирању 
политичких активности, у делу који се односи на коришћење јавних ресурса у 
изборној кампањи. 
  
  
Тим за праћење изборне кампање/Election Campaign Monitoring Team 
Транспарентност Србија/ Transparency Serbia 
Palmotićeva 31 / Палмотићева 31 
tel: (+381 11) 303 38 27 
Beograd, Serbia / Београд, Србија 
ts@transparentnost.org.rs 
www.transparentnost.org.rs 
 

mailto:ts@transparentnost.org.rs
http://www.transparentnost.org.rs/

